



គណៈកម្មាធិការដើម្បីការបោះឆ្នោតដោយសេរីនិងយុត្តិធម៌នៅកម្ពុជា

Committee for Free and Fair Elections in Cambodia

អំពីការសង្កេតស្រាវជ្រាវលើបញ្ជីបោះឆ្នោត និងការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០១១

និងការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម អ៊ីនធឺណែត និងទូរស័ព្ទសម្រាប់ដំណើរការបោះឆ្នោត នៅកម្ពុជា

ថ្ងៃទី២៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១១

គណៈកម្មាធិការខុមហ្វ្រែល កំពុងធ្វើការអង្កេតស្រាវជ្រាវលើបញ្ជីបោះឆ្នោត និងការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត រួមទាំងការធ្វើសវនកម្មបញ្ជីបោះឆ្នោតឆ្នាំ២០១១ សម្រាប់បំរើឲ្យការបោះឆ្នោតជ្រើសរើសក្រុមប្រឹក្សា ឃុំ/សង្កាត់ឆ្នាំ ២០១២។

ជាការរួមចំណែកឲ្យមានការចូលរួមពីម្ចាស់ឆ្នោត ក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោតថែមទៀត គណៈកម្មាធិការខុមហ្វ្រែលក៏កំពុងធ្វើការយោសាណា និងផ្សព្វផ្សាយអំពីការបោះឆ្នោតនៅកម្ពុជាតាមរយៈអ៊ីនធឺណែត និង ប្រព័ន្ធទូរស័ព្ទ រួមទាំងការផ្ញើសារផងដែរ ដើម្បីជាកន្លែងទទួលផ្សព្វផ្សាយ និងរក្សាទុកនូវព័ត៌មាន គំនិត និងមតិយោបល់នានារបស់ម្ចាស់ឆ្នោតទាក់ទងនឹងដំណើរការបោះឆ្នោតនៅកម្ពុជា និងផ្តល់ព័ត៌មានបោះឆ្នោតដល់ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជា។

លោក គល់ បញ្ញា នាយកប្រតិបត្តិខុមហ្វ្រែល បានមានប្រសាសន៍ថា “ខុមហ្វ្រែលមានផែនការបន្តសកម្មភាពក្នុងការបោះឆ្នោត ដោយឡែកការងារបន្ទាប់នេះគឺការងារសង្កេតស្រាវជ្រាវ។ ការងារនេះគឺពិតជាសំខាន់ណាស់សម្រាប់ការបោះឆ្នោតខាងមុខ ដោយវាបង្ហាញចំណេះដឹង និងការចូលរួមរបស់ម្ចាស់ឆ្នោតនៅក្នុងការបោះឆ្នោត និងប្រជាធិបតេយ្យ។ ការធ្វើសវនកម្មបញ្ជីបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០១១និងក្លាយជាឯកសារដ៏ចាំបាច់សម្រាប់ភាគីពាក់ព័ន្ធនានាធ្វើការពិចារណាពីគុណភាពទៅលើបញ្ជីបោះឆ្នោត និងប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះនៅកម្ពុជាបច្ចុប្បន្ន ថាតើត្រូវរក្សាទុក ឬកែលម្អទម្រង់?”

ការសង្កេតស្រាវជ្រាវលើបញ្ជីបោះឆ្នោត និងការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០១១

ជាផ្នែកមួយនៃគម្រោងសង្កេតបរិយាកាសចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០១១ ខុមហ្វ្រែលកំពុងធ្វើការសង្កេតស្រាវជ្រាវបញ្ជីបោះឆ្នោត និងការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត ដោយរួមទាំងការធ្វើសវនកម្មបញ្ជីបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០១១។

នៅក្នុងការសង្កេតស្រាវជ្រាវនេះ សំណាកនៃអ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតចំនួន៨៦៥៦នាក់ នៅទូទាំងប្រទេសនឹងត្រូវបានជ្រើសរើសដោយចាប់ចែងនូវដើម្បីសម្ភាសន៍ទាក់ទងនឹងការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត ការបោះឆ្នោត ការចូលរួមនៅក្នុងដំណើរការប្រជាធិបតេយ្យ និងអភិបាលកិច្ច ហើយទិន្នន័យអ្នកមានឈ្មោះបោះឆ្នោត នឹងត្រូវយកមកផ្ទៀងផ្ទាត់ជាមួយបញ្ជីបោះឆ្នោតឆ្នាំ២០១១ ដើម្បីសិក្សាពីភាពត្រឹមត្រូវនៃបញ្ជីបោះឆ្នោតឆ្នាំ២០១១ ជាមួយអត្តសញ្ញាណរបស់អ្នកបោះឆ្នោត និងសិក្សាពីអ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតតែគ្មានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោត។

អ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតទាំង៨៦៥៦រូប ត្រូវបានជ្រើសរើសចេញពីការិយាល័យសរុប៨៥០ការិយាល័យ ក្នុងឃុំសង្កាត់៦៤៤ ស្រុក១៨២ នៅទូទាំង២៤៧៧៧ធានី/ខេត្ត។

ការសិក្សានេះ គឺធ្វើឡើងជាលក្ខណៈវិទ្យាសាស្ត្រដែលសំណាក (sample) ត្រូវបានជ្រើសរើសដោយចៃដន្យក្នុងកំរិតជឿជាក់ (Confident Level) ៩៩% និងកំរិតលំអៀង (Margin of Error) ០.២% និងកំរិតលំអៀង សំរាប់ការិយាល័យ៤.៤២%។

កម្មវិធីយុទ្ធសាស្ត្រការផ្សព្វផ្សាយការបោះឆ្នោតតាមរយៈអ៊ីនធឺណែត និងទូរស័ព្ទ

កម្មវិធីនេះ គឺជាគំនិតផ្តួចផ្តើមថ្មីមួយ ដោយមានគោលបំណងជម្រុញឲ្យម្ចាស់ឆ្នោតកម្ពុជា ក្លាយជាសហគមន៍មួយក្រោមឈ្មោះ **“សម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតកម្ពុជា”** ដែលជាជាកន្លែងប្រមូលផ្តុំគំនិត មតិយោបល់ និងផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានអំពីភាពមិនប្រក្រតី/ព្រឹត្តិការណ៍នានា និងការអប់រំដែលទាក់ទងនឹងដំណើរការបោះឆ្នោតនៅកម្ពុជា។ **“សម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតកម្ពុជា”** និងជាកន្លែងដែលផ្ទុករាល់ព័ត៌មានទាក់ទងនឹងការបោះឆ្នោតនៅកម្ពុជា ហើយដែលម្ចាស់ឆ្នោតអាចស្វែងរកបាន។

ឧបករណ៍នានាដែលប្រើប្រាស់ក្នុង “សម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតកម្ពុជា” រួមមាន៖

- **វេបសាយ (Website)៖** សម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតកម្ពុជាមានអាស័យដ្ឋាន៖ www.cambodianvotervoive.org នៅទីនោះមានផ្ទុកព័ត៌មាននានាទាក់ទងនឹងដំណើរការបោះឆ្នោតនៅកម្ពុជា រួមទាំងលទ្ធផល ភាពមិនប្រក្រតី ឯកសារច្បាប់ ការអប់រំអ្នកបោះឆ្នោតជាដើម។ នៅទីនោះ ក៏ជាកន្លែងបញ្ចេញមតិរបស់ម្ចាស់ឆ្នោតផងដែរ។ លើសពីនេះទៅទៀត ម្ចាស់ឆ្នោត ប្រជាពលរដ្ឋទូទៅអាចផ្តល់ព័ត៌មាននានាទាក់ទងនឹងភាពមិនប្រក្រតីទាក់ទងនឹងការបោះឆ្នោតតាមរយៈវេបសាយនេះ ហើយរបាយការណ៍ក៏នឹងបង្ហាញនៅលើវេបសាយនោះផងដែរ។
- **ហ្វេសប៊ុក (Facebook)៖** អាស័យដ្ឋានរបស់ហ្វេសប៊ុកសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតកម្ពុជាគឺ **Cambodian Voter Voice** អ្នកលេងហ្វេសប៊ុកទាំងអស់អាចស្វែងរកឈ្មោះនេះ ហើយអាចចុច “Like”។ នៅទីនោះនឹងផ្តល់ព័ត៌មានសង្ខេបនានាទាក់ទងនឹងដំណើរការបោះឆ្នោតនៅកម្ពុជា និងនៅបរទេស។ ទីនោះ ក៏ជាកន្លែងអប់រំ និងផ្តល់ព័ត៌មានទាក់ទងនឹងការបោះឆ្នោតនៅកម្ពុជាផងដែរ។
- **ប្រព័ន្ធទូរស័ព្ទ៖** ប្រព័ន្ធទូរស័ព្ទពិសេសដែលបើកដំណើរការ២៤ម៉ោងត្រូវបានបង្កើតឡើង ក្នុងគោលបំណងផ្តល់ព័ត៌មាន/អប់រំខ្លីៗអំពីដំណើរការបោះឆ្នោតនៅកម្ពុជា ក៏ដូចជាកន្លែងដែលម្ចាស់ឆ្នោតអាចសួរ ឬធ្វើសេចក្តីរាយការណ៍ផ្សេងៗ។ លេខទូរស័ព្ទមាន 010 802 777។ ខុមហ្វ្រែលនឹងបន្ថែមប្រព័ន្ធលេខទូរស័ព្ទថែមទៀត នៅពេលខាងមុខ។
- **ការផ្ញើសារតាមទូរស័ព្ទ៖** ខុមហ្វ្រែលបានបង្កើតកម្មវិធីផ្ញើសារតាមទូរស័ព្ទ ដែលអាចផ្ញើសារចេញជាភាសាខ្មែរ និងឡាតាំង។ សារអប់រំខ្លីៗ ទាក់ទងនឹងដំណើរការបោះឆ្នោតនៅកម្ពុជានឹងត្រូវបានផ្ញើទៅកាន់ក្រុមគោលដៅ ដែលបានចុះឈ្មោះ។ ដើម្បីអាចចុះឈ្មោះទទួលបានសារ តាមរយៈសារទូរស័ព្ទ គឺត្រូវទូរស័ព្ទសុំចុះឈ្មោះតាមរយៈលេខ 090802 777 តាមរយៈអ៊ីម៉ែល info@cambodianvotervoive.org, តាមរយៈហ្វេសប៊ុក Cambodian Voter Voice ឬតាមរយៈវេបសាយ www.cambodianvotervoive.org

សម្រាប់ព័ត៌មានលម្អិត សូមទំនាក់ទំនង៖

- លោក **សុខ ពិឡារ** អ្នកសម្របសម្រួលផ្នែកអង្កេតខុមហ្វ្រែល ទូរស័ព្ទ៖ 089 525 446 អ៊ីម៉ែល៖ pitour@comfrel.org
- លោក **ច័ន្ទ ដារិទ្ធិ** អ្នកសម្របសម្រួលផ្នែកព័ត៌មានខុមហ្វ្រែល ទូរស័ព្ទ 092 846 299 អ៊ីម៉ែល៖ darith@comfrel.org